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Protokół nr 41/2018
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego w dniu 28 sierpnia 2018 r.

Posiedzenie Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło
się w sali posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32 (pokój 229).

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
2) Barbara Ermisch-Lipniacka – prezes zarządu Miejskie Wodociągi i Kanalizacja;
3) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
4) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
5) Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego;
6) Maciej Barć – kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej;
7) Marek Mazurkiewicz – kierownik Wydziału Zarządzania Drogami;
8) Maja Mrożek-Dobber – zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej,

Spraw Socjalnych i Zdrowia;
9) Joanna Mazurkiewicz – radca prawny.

Ad 1-2.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16:15), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak.
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 3 członków
komisji. Radny Andrzej Kopeć oraz radna Ewa Czubek dołączyli do posiedzenia.
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne.

Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 40/2018 z dnia 26 czerwca 2018 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle miejsc sprzedaży i podawania napojów
alkoholowych.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu
utrzymywania czystości i porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 21
czerwca 2018 r. petycji „o zmianę uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle nr
XXX/248/16 z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle” (projekt uchwały uwzględniający
pozytywne rozpatrzenie petycji oraz projekt uchwały uwzględniający negatywne
rozpatrzenie petycji).

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia
na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle programu „Gmina Kędzierzyn-Koźle dla
Seniora”.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przy
ul. Walerego Wróblewskiego tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać
zakaz określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub
innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle
w parku Planty Miejskie tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać zakaz
określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego
ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania złożonej w dniu 4 lipca
2018 r. petycji „za pozostawieniem obecnej Pani Dyrektor Publicznego
Przedszkola nr 17 na swoim stanowisku” podmiotowi właściwemu do jej
rozpatrzenia.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów
głosowania w zakładach leczniczych, domu pomocy społecznej i oddziale
zewnętrznym zakładu karnego, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych, w wyborach organów jednostek samorządu
terytorialnego zarządzonych w 2018 r.

14. Analiza Statutu Gminy i propozycje zmian.
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15. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, iż wpłynęło pismo pani
prezydent o wycofanie punktu 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie
rozpatrzenia złożonej w dniu 21 czerwca 2018 r. petycji „o zmianę uchwały Rady
Miasta Kędzierzyn-Koźle nr XXX/248/16 z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle”
motywacją do usunięcia ww. punktu jest wystąpienie do Rady Osiedla Rogi celem
uzyskania opinii na temat tego projektu uchwały. Kolejna prośba dotyczy usunięcia
punkt 14 Analiza Statutu Gminy i propozycje zmian, ze względu na obszerny porządek
obrad. Następnie przewodniczący powiedział, że proponuje się wprowadzenie
następujących projektów uchwał jako punkt 15 i 16:
- Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania policji środków
finansowych,
- Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stref
płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefach płatnego
parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

Proponowany porządek po zmianie:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 40/2018 z dnia 26 czerwca 2018 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle miejsc sprzedaży i podawania napojów
alkoholowych.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu
utrzymywania czystości i porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 21
czerwca 2018 r. petycji „o zmianę uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle nr
XXX/248/16 z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle” (projekt uchwały uwzględniający
pozytywne rozpatrzenie petycji oraz projekt uchwały uwzględniający negatywne
rozpatrzenie petycji).
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia
na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle programu „Gmina Kędzierzyn-Koźle dla
Seniora”.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przy
ul. Walerego Wróblewskiego tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać
zakaz określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub
innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle
w parku Planty Miejskie tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać zakaz
określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego
ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania złożonej w dniu 4 lipca
2018 r. petycji „za pozostawieniem obecnej Pani Dyrektor Publicznego
Przedszkola nr 17 na swoim stanowisku” podmiotowi właściwemu do jej
rozpatrzenia.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów
głosowania w zakładach leczniczych, domu pomocy społecznej i oddziale
zewnętrznym zakładu karnego, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych, w wyborach organów jednostek samorządu
terytorialnego zarządzonych w 2018 r.

14. Analiza Statutu Gminy i propozycje zmian.
15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania policji środków

finansowych.
16. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stref

płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefach
płatnego parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

17. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
18. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach.

Komisja jednogłośnie przyjęła (3 głosami „za”) porządek obrad po zmianach.
Nieobecni przy głosowaniu byli radni: Ewa Czubek i Andrzej Kopeć.
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Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 40/2018 z dnia 26 czerwca 2018 r.

Komisja bez uwag przyjęła protokół.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.

Barbara Ermisch-Lipniacka, prezes zarządu Miejskie Wodociągi i Kanalizacja
wyjaśniła, iż zgodnie ze zmianami w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę
i odprowadzaniu ścieków ustawodawca zobligował Miejskie Wodociągi i Kanalizację
do przygotowania projektu Regulaminu w sprawie świadczenia usług w zakresie
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. Projekt Regulaminu
został przygotowany wspólnie z PCC Energetyką Blachownia, która również świadczy
takie usługi.

W związku z brakiem chętnych do dyskusji przewodniczący Michał Nowak poprosił,
aby w § 24 usunąć zapis Kędzierzyn-Koźle przy zapisie Prezydentowi Miasta i poddał pod
głosowanie ww. projekt uchwały.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie
miasta Kędzierzyn-Koźle miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

Maciej Barć, kierownik Wydziału Działalności Gospodarczej poinformował, że
projekt uchwały utworzono, ponieważ w dniu 9 marca 2018 r. weszła w życie ustawa
nowelizująca ustawę o wychowaniu w trzeźwości przeciwdziałaniu alkoholizmowi.
W projekcie wskazano obiekty chronione oraz wprowadzono odległości 30 metrów od
obiektów chronionych.

Katarzyna Dysarz powiedziała, że ww. projekt uchwały był przedłożony do
zaopiniowania na posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej i został
pozytywnie zaopiniowany.

Michał Nowak zapytał, dlaczego w projekcie uchwały proponuje się odległość 30
metrów od obiektów chronionych, gdy Sylwester Kocot, przewodniczący Gminnej
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych proponuje jednak minimum 50
metrów. Następnie zapytał, dlaczego w obiektach chronionych nie uwzględniono
placów zabaw.
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Kierownik Maciej Barć wyjaśnił, że katalog obiektów chronionych pewnie można
poszerzyć. Zwrócił uwagę, iż placówki opiekuńczo-wychowawcze czasem jest trudno
umiejscowić, ponieważ mogą być to również rodziny zastępcze. Następnie kierownik
odniósł się do kwestii odległości i przypomniał, że Rada Osiedla Śródmieście również
uważa, że odległość 30 metrów jest za mała, a Rada Osiedla Piastów twierdzi, że
powinny być dopisane obiekty tj.: pływalnie otwarte i kąpieliska, imprezy adresowane
swym programem do dzieci i młodzieży.

Michał Nowak uważa, że większym problemem od miejsca sprzedaży są miejsca
spożywania alkoholu. Na poziomie ustawowym zaszła zmiana w stronę zaostrzenia,
ponieważ wszystkie miejsca ogólno dostępne są wyłączone ze spożywania.
W związku z brakiem pytań przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

Kierownik Maciej Barć wyjaśnił, iż najważniejsza zmiana ustawowa dotyczy ilości
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Ustalono 135 zezwoleń na sprzedaż
napojów alkoholowych poza miejscem sprzedaży oraz 115 zezwoleń na sprzedaż
w miejscu sprzedaży, czyli w gastronomiach.

W związku z brakiem pytań przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu
utrzymywania czystości i porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.

Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa
wytłumaczyła, iż proponowana zmiana regulaminu jest następstwem petycji
mieszkanki ul. Chełmońskiego. W czerwcu została podjęta przez radnych uchwała
w sprawie pozytywnego zaopiniowania owej petycji, aby można było utrzymywać
zwierzęta gospodarskie przy ul. Chełmońskiego. Zakaz, który był wprowadzony
w regulaminie dotyczył całkowitego zakazu na terenach wyłączonych z produkcji
rolniczej z pewnymi wyjątkami tj. tereny przeznaczone w miejscowym planie
zagospodarowania pod tereny zabudowy mieszkaniowej oraz tereny usług
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nieuciążliwych na poszczególnych osiedlach. Jednakże ul. Chełmońskiego nie
znajdowała się w ww. wyjątkach. W miejscowym planie teren ten przeznaczony jest
jako teren usługowo-wytwórczy centrum logistyczne. Przy okazji zmiany regulaminu
zaproponowano dokonanie uporządkowania w rozdziale dotyczącym zwierząt
gospodarskich. Przy gospodarstwach rolnych wpisać, że są to gospodarstwa, które
określone są w przepisach o podatku rolnym, czyli musi mieć powyżej 1 hektara.
W regulaminie wprowadzoną również taką zmianę, aby poszczególne sztuki zwierząt
gospodarskich, które można hodować na nieruchomościach dotyczą jednej
nieruchomości. Zmianę wprowadzono, ponieważ mieszkańcy interpretowali przepis
inaczej tj. licząc ilość osób w gospodarskie domowym. W przepisie dotyczącym pni
pszczelich określono minimalną wysokość przeszkody na 2,5-3,0 m. Projekt zmiany
regulaminu proponuje również usunięcie § 8, ponieważ owy przepis jest
powtórzeniem przepisów prawa. Był problem ze złym zrozumieniem przepisów
w sprawie nawozów naturalnych. Mieszkańcy oczekiwali od gminy przeprowadzenie
kontroli, natomiast jednostką upoważnioną do tych czynności jest Wojewódzki
Inspektor Ochrony Środowiska. Jeśli chodzi o zabezpieczenie pastwisk, wybiegów dla
zwierząt jest to określone w kodeksie wykroczeń.

Michał Nowak podkreślił, iż najistotniejszą zmianą zaproponowaną w regulaminie jest
rozszerzenie możliwości hodowli zwierząt w okolicy portu w Koźlu. Okolica ta jest
jedynym miejscem oznaczonym jako centrum logistyczne.

Ewa Czubek zapytała, czy projekt uchwały był przekładany do konsultacji radom
osiedli.

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa odpowiedziała, że projekt
został poddany konsultacjom społecznym, ponieważ jest to akt prawa miejscowego.
Zgodnie z przepisami nie ma obowiązku przekładania owego projektu radom osiedli.

Ewa Czubek zapytała, czy po przyjętym projekcie uchwały nie będzie tak, że będzie
można przy wydzierżawieniu terenu hodować zwierzęta duże np. konie. Radna
poprosiła o szczegółowe wyjaśnienia, ponieważ wie, że są jakieś nieporozumienia
z radnym Przemysławem Pawlikiem.

Kierownik wyjaśniła, że takich zmian nie ma zaproponowanych w projekcie. Pani
kierownik rozumie, że radny jest zatroskany sprawa na terenie Osiedla Rogi.

Katarzyna Dysarz podzieliła się uwagą, iż ma wrażenie, że po zmianie regulaminu
zostaną ograniczone pewne rzeczy. Radna podała przykład, że przy hodowli psów są
działy specjalne tzw. produkcji rolnej. Hodowla taka może się odbywać przy znacznie
mniejszej powierzchni niż 1 hektar.

Kierownik poinformowała, że hodowla psów nie jest gospodarstwem.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.
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Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 3, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. projektu uchwały.
„Za” byli radni: Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć i Michał Nowak, „wstrzymali się”
radni: Ewa Czubek, Tomasz Scheller.

Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 21
czerwca 2018 r. petycji „o zmianę uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle nr
XXX/248/16 z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle” (projekt uchwały uwzględniający
pozytywne rozpatrzenie petycji oraz projekt uchwały uwzględniający negatywne
rozpatrzenie petycji).

(Punkt został zdjęty z porządku obrad).

Ad 9.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia
na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle programu „Gmina Kędzierzyn-Koźle dla
Seniora”.

Maja Mrożek-Dobber, zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw
Socjalnych i Zdrowia wytłumaczyła, iż związku z rozporządzeniem Unii Europejskiej
o ochronie danych osobowych zaistniała konieczność zmiany załącznika, który jest
wzorem wypełniania wniosku o wydanie karty „Gmina Kędzierzyn-Koźle dla
Seniora”. Zmieniono także kolejność zapisu dotyczącego potwierdzenia odbioru karty.

Michał Nowak poprosił o wykreślenie § 2, ponieważ nie umieszcza się takiego zapisu
w uchwale. A także, aby w § 3 (w nowej numeracji § 2) dodać „Kędzierzyn-Koźle”.
Podkreślił, że merytorycznie te zmiany nic nie zmieniają, więc nie trzeba tego głosować.
Następnie przewodniczący poinformował, iż poddaje projekt uchwały pod głosowanie.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 10.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul.
Walerego Wróblewskiego tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać zakaz
określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego
ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.
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Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta poinformował, iż przedłożony projekt
uchwały zawiera propozycję opinii wobec czynności materialno-technicznych, które
należałoby podjąć w związku z powstałymi wątpliwościami, co do zgodności obelisku
z przepisami ustawy tzw. dekomunizacyjnej, a także w związku z prośbą Wojewody
Opolskiego. Po zasięgnięciu opinii Dyrektora Biura Upamiętniania Walk
i Męczeństwa Instytutu Pamięci Narodowej, a także za pośrednictwem
przewodniczącego zarządu osiedla Tomasza Schellera po zasięgnięciu informacji
Rady Osiedla Sławięcice stworzono ww. projekt uchwały. Prezydent proponuje
rozwiązanie o charakterze umiarkowanym, aby pogodzone były oceny mieszkańców,
którzy uważają, że zdjęcie tablicy byłoby wyrazem braku szacunku.

Tomasz Scheller potwierdził, że dnia 6 sierpnia Rada Osiedla Sławięcice zajęła
stanowisko uznając projekt uchwały.

Katarzyna Dysarz poinformowała, że na Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
zaopiniowano projekt pozytywnie. Natomiast powiedziała, że projekt proponuje
zdjęcie tablicy i jakby od nowa postawienie nowego pomnika, ponieważ w to miejsce
proponuje się inskrypcję. Zwróciła uwagę, że przedstawiony projekt to projekt opinii,
więc i tak będzie trzeba od nowa rozpocząć całą procedurę opiniowania. Komisja
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej doszła do wniosku, że nie będą za tym, aby
usunąć tablicę. Tablica może honorować osoby, które mogą mieć swoich krewnych
żyjących na terenie tego osiedla.

Andrzej Kopeć zapytał, jakie wydarzenia upamiętnia owy obelisk.

Michał Nowak wyjaśnił, że upamiętnia funkcjonariuszy ORMO, którzy strzelali do
wrogów władzy ludowej. Poinformował, że jedynym źródłem historycznym
książkowym jakie radny zna, które wspomina owe wydarzenie to wpisy do dziejów
powiatu kozielskiego. Funkcjonariusze ORMO ścigali przeciwników władzy ludowej,
ci otworzyli ogień i dwóch ludzi zginęło.

Andrzej Kopeć uważa, że trzeba mieć jednoznaczny stosunek do historii. Jasno jest
wskazane, że te osoby były funkcjonariuszami ORMO i są przesłanki do tego, żeby
sądzić, iż zginęli w walce. Radny uważa, że nie powinno jakoś szczególnie dbać
o pamięć funkcjonariuszy.

Tomasz Scheller zaznaczył, iż na razie na tablicy jest informacja zakłamana. Historia
w tej sprawie jest do końca nie wyjaśniona, dlatego w projekcie uchwały proponuje się
zapisać tylko w inskrypcji „W tym miejscu 7 lipca 1948 r. zginęli Franciszek Zimmert
i Hieronim Fleming”.

Michał Nowak zapytał sekretarza miasta, jak formalnie będzie dalej procedowana
uchwała. Wspomniał wcześniejszą informację radnej Katarzyny Dysarz, iż na razie to
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jest tzw. projekt opinii. Podzielił się uwagą, że inskrypcja z informacją, że ktoś zginął
nie wypełnia przepisu ustawy, a więc niestety ta inskrypcja nie przejdzie formalnie.

Sekretarz miasta uważa, iż wojewoda opolski nie ma żadnych postaw prawnych, aby
zakwestionować podjętą uchwałę. Natomiast może wyrazić swoją opinię do uchwały.

Ewa Czubek uważa, że zastąpienie zapisu na tablicy „funkcjonariusze ORMO” na
imiona i nazwisk tych osób nic nie zmienia. Natomiast zaznaczyła, że i tak to zostanie
zakwestionowane przez organy wyższe.

Andrzej Kopeć poinformował, że ludzkie losy są dramatyczne, szczególnie w czasie
wojny, bądź po wojnie. Jednakże zwrócił uwagę, iż wiele osób nie ma obelisk, którzy
byli szantażowani i nie „złamali się” mimo poniesionych konsekwencji.

Katarzyna Dysarz uważa, że w zaproponowanym projekcie uchwały nie ma
przekłamania. Natomiast rzeczywiście Instytut Pamięci Narodowej zakwestionowałby
to.

Tomasz Scheller poinformował, że mieszkańcy osiedla Sławięcice zdecydowali się na
inskrypcję upamiętniającą owe osoby, ponieważ również przy drogach są krzyże
upamiętniające i nikt nie kwestionuje, czy ta zmarła osoba nie wyznawała np.
faszyzmu. Aktualną tablicę trzeba rozebrać, ponieważ nie jest żadną częścią
zabytkową w parku w którym się znajduje. Zwrócił uwagę, że rodzina osoby
upamiętnionej żyje.

Radny Andrzej Kopeć zaznaczył, iż prawo do pochówku do jest zupełnie inna kwestia
niż prawo do upamiętnienia. Radny złożył wniosek w sprawie wykreślenia z § 1
uchwały punktu 2.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 3, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 0,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.
„Za” byli radni: Ewa Czubek, Andrzej Kopeć i Michał Nowak, „przeciw” byli radni:
Katarzyna Dysarz Tomasz Scheller.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 3, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z wnioskiem.
„Za” byli radni: Ewa Czubek, Andrzej Kopeć i Michał Nowak, „przeciw” był radny
Tomasz Scheller, „wstrzymała się” radna Katarzyna Dysarz.



projekt

11

Ad 11.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie
sposobu usunięcia z obelisku położonego na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle
w parku Planty Miejskie tablicy zawierającej inskrypcje mogące naruszać zakaz
określony w przepisach ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego
ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek
pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz
pomniki.

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, iż pomnik upamiętnia
przybycie grupy inicjatywnej władz w kwietniu 1945 roku. Zauważył, iż jedynym
kontrowersyjnym sformułowaniem na owym pomniku jest stwierdzenie władzy
ludowej. Oczywiście państwo, które w owych czasach powstawało finalnie stało się
PRL. Natomiast ludzie, którzy przybyli to byli: pierwszy starosta powiatu kozielskiego
Franciszek Ciupka, który został uwięziony, ponieważ nie spełniał wymagań władzy,
a także pierwszy burmistrz Koźla, który został szybko wymieniony na owym
stanowisku. Przewodniczący komisji poinformował, iż miał okazję zobaczyć pierwsze
dokumenty owych władz i nie zauważył żadnych śladów komunistycznych. Ksiądz
nadawał wszystkie nowe nazwy, ponieważ był przewodniczącym. Było pismo
w sprawie konieczności upamiętnienia konstytucji 3 maja. Była próba nadania nazwy
ulicy Hetmana Jana Zamoyskiego, co zostało zablokowane przez władzę wyższego
szczebla. Zapytał sekretarza miasta, czy gmina rozważała np. sądownie polemizować
z wojewodą i Instytutem Pamięci Narodowej w sprawie tego pomnika.

Sekretarz miasta wyjaśnił, że w dłuższej perspektywie zawsze wchodzi w rachubę
możliwość podjęcia polemiki na drodze sądowej z władzami, które kwestionują
zgodność treści inskrypcji z obowiązującymi przepisami. Jednakże ze względu na
passus odwołujący się do władzy ludowej pani prezydent uznała, że należy poddać tą
kwestię do zaopiniowania radzie miasta, ponieważ pomnik został usadowiony w 1946
r. i nie jest to tak istotna kwestia, jeśli chodzi o wymaganie tej batalii. Sekretarz dodał,
że postępowanie toczy się w sprawie ronda im. Chmielewskiego, ponieważ jest to
sprawa istotniejsza.

Michał Nowak poprosił, aby w projekcie uchwały poprawić zapis „w powiecie
kozielskim” (małymi literami).

Andrzej Kopeć uważa, że aktualna inskrypcja pozostawia fakt historyczny, więc nie
jest za zmianą inskrypcji. Tablica upamiętnia również tysiąc lecie państwa polskiego.

Ewa Czubek przeczytała aktualną inskrypcję.



projekt

12

Michał Nowak zauważył, że chodzi tylko o słowo „ludowej” i stwierdził, że szkoda
usuwać tak solidną, dużą tablicę z powodu jednego słowa, które jest kwestią
ahistoryczną. Dodał, że wykonanie takiej tablicy kosztuje dużo. Następnie w związku
z zakończoną dyskusją poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 0, „przeciw” - 3, „wstrzymujących się” - 1,
nie zaopiniowała pozytywnie ww. projektu uchwały.
„Przeciw” byli radni: Ewa Czubek, Andrzej Kopeć oraz Michał Nowak, „wstrzymała
się” radna Katarzyna Dysarz. Nieobecny przy głosowaniu był radny Tomasz Scheller.

Przewodniczący komisji Michał Nowak wniósł o negatywne zaopiniowanie ww.
projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie negatywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
Nieobecny przy głosowaniu był radny Tomasz Scheller.

Ad 12.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania złożonej w dniu 4 lipca
2018 r. petycji „za pozostawieniem obecnej Pani Dyrektor Publicznego Przedszkola
nr 17 na swoim stanowisku” podmiotowi właściwemu do jej rozpatrzenia.

Przewodniczący komisji przekazał informacje, iż w na posiedzeniu Komisji Oświaty,
Kultury i Kultury Fizycznej powiedział, że w uzasadnieniu jest informacja
nieprawdziwa. W wyroku WSA z Opola z 8 grudnia 2016 r. sygn. II SA/Op 585/16
sąd nie wyraził przesłanek negatywnych dla powołania radnego, a wyraził tylko
i wyłącznie przesłanki pozytywne, kto może wchodzić w skład tej komisji. A więc
jeśli jest pozytywnie zdefiniowany zamknięty zakres, to znaczy że wszyscy inni nie
mogą wchodzić w skład tego. Natomiast w kwestii owego projektu uchwały nie ma to
znaczenia, lecz powinno się uważniej takie uzasadnienia sporządzać. Jednakże jest
spór w doktrynie i sąd to musi rozstrzygnąć. Przewodniczący Michał Nowak poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
Nieobecny przy głosowaniu był radny Tomasz Scheller.

Ad 13.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów
głosowania w zakładach leczniczych, domu pomocy społecznej i oddziale
zewnętrznym zakładu karnego, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib
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obwodowych komisji wyborczych, w wyborach organów jednostek samorządu
terytorialnego zarządzonych w 2018 r.

Przewodniczący komisji poinformował, iż wpłynął projekt uchwały z którym wszyscy
zapoznali się i poddał go pod głosowanie.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 14.
Analiza Statutu Gminy i propozycje zmian.

(Punkt został zdjęty z porządku obrad).

Ad 15.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania policji środków
finansowych.

Przewodniczący komisji powiedział, iż środki dla policji opiewają na kwotę 20 tysięcy
zł. Nastepnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji przeszedł do głosowania.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 3, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. projektu uchwały.
„Za” byli radni: Katarzyna Dysarz, Michał Nowak i Tomasz Scheller, „wstrzymali
się” radni: Ewa Czubek oraz Andrzej Kopeć.

Ad 16.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stref
płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefach płatnego
parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący komisji poinformował, iż niedawno wpłynęła autopoprawka.

Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami wyjaśnił, że projekt
uchwały został sporządzony uwzględniając zalecenia Najwyższej Izby Kontroli.

Radny Michał Nowak złożył wniosek, aby w § 1 dokonać następujących zmian:
a. pkt 2 otrzymuje następujące brzmienie:

„§ 8 ust. 1 otrzymuje następujące brzmienie:
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§ 8.1. Za nieuiszczenie opłaty, o której mowa w § 3 i 4, w tym za uiszczenie
opłaty w zaniżonej wysokości lub przekroczenie opłaconego czasu parkowania
pobierana będzie opłata dodatkowa w wysokości:

1) 25 zł – płatna na podstawie wezwania do uiszczenia opłaty dodatkowej
w terminie 7 dni od dnia otrzymania wezwania,

2) 50 zł – płatna po terminie, o którym mowa w punkcie 1.”

b. skreśla się pkt 3.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. wniosek.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z autopoprawką oraz wnioskiem.

Ad 17.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła kolejny termin posiedzenia na dzień 25 września o godz. 16:00.

Ad 18.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady
o godz. 18:00.

Protokołowała Joanna Giet


